
 
 

Dirigit a Isabel López Galera, alcaldessa-presidenta de l’Ajuntament de Xixona 

Joan Arques Galiana, com a portaveu del Grup Municipal de Compromís per Xixona, 

sol·licita que en el següent plenari ordinari es debata la següent 

MOCIÓ PER A PROTEGIR ELS CERVOS DEL NOSTRE TERME DE L’AMENAÇA DELS 
CAÇADORS FURTIUS 
 

Exposició de fets 

L’Associació en Defensa d’Herbívors contra els Incendis Forestals (ADHIF) s’ha posat en 

contacte amb Compromís per Xixona per traslladar-nos la seua preocupació davant de 

l’extermini que estan patint els cervos mascles que viuen a les nostres serres, per culpa 

de caceres incontrolades. Esta ignomínia està posant en greu perill la subsistència 

d’esta espècie, ja que, segons expliquen, en les bandades de cervos que habiten el 

nostre terme ja queden pocs mascles. 

A més, ADHIF també ha detectat moltes morts d’animals en les carreteres de 

muntanya que travessen els hàbitats de les nostres espècies, fet que atribueixen a les 

grans velocitats amb què circulen alguns vehicles, especialment motocicletes (i ja 

sabem que este és un problema recurrent al qual hem de posar remei entre tots com 

més prompte millor). 

Així mateix, ADHIF també denuncia que alguns abeuradors de les nostres serres han 

estat secs este estiu, circumstància també molt damnosa per a les espècies animals 

d’un terme com el nostre, tan afectat per la sequera. 

Finalment, ADHIF apel·la al canvi polític que ha tingut lloc en la Generalitat Valenciana 

per a evitar que estos atemptats contra la fauna autòctona continuen creixent.  

Adjuntem com a annex 1 l’informe complet que ens han fet arribar. 

Atesos tots estos motius, Compromís per Xixona proposa que el Plenari de 

l’Ajuntament de Xixona prenga, amb caràcter urgent, els següents 

 

Acords 

PRIMER. Instar la Conselleria de Medi Ambient al cessament dels càrrecs nomenats pel 

PP en l’àrea de Medi Ambient i nomenar o, preferiblement, seleccionar altres persones 

més capacitades i sensibilitzades amb la nostra fauna i flora. 



 
 

SEGON. Demanar novament a Conselleria més guardes forestals per a cobrir el nostre 

terme, amb especial atenció a l'època del bram del cervo (la berrea), i que s’ocupen, 

entre altres moltes tasques, de mantindre sempre amb aigua els abeuradors. 

TERCER. Sol·licitar a Conselleria de Medi Ambient que instaure sancions exemplars 

contra els caçadors que atempten il·legalment contra la vida dels cervos i altres 

animals. 

QUART. Instar la Diputació d’Alacant a prendre les mesures necessàries per a exigir als 

organismes competents que instal·len radars en les nostres carreteres de muntanya i 

en milloren la vigilància per a evitar atropellaments d'animals.  

 

 

Xixona, 7 de setembre de 2015 

  



 
 

Annex 1. Informe d’ADHIF 

LARGA VIDA A LOS CIERVOS DE LAS SIERRAS JIJONENCAS 

Desde ADHIF (Asociación en Defensa de Herbívoros Contra Incendios Forestales) solicitamos 

colaboración para que los amantes de la naturaleza nos ayuden a que en esta nueva berrea no se 

asesinen los pocos ciervos machos que nos quedan vivos en libertad en la provincia de Alicante. 

A los cazadores, por gustarles tanto los cuernos, suelen cazar-asesinar a los machos (pues las hembras 

no tienen cuernas) y si no se moderan mucho en pocos meses nos quedaremos sin esta especie; pues 

solo con hembras no hay reproducción, como todo el mundo sabe. Podríamos colaborar llamando al 112 

(teléfono gratuito), a la Guardia Civil o a la policía si observamos que cazan en plena berrea o si son 

furtivos y liquidan sin compasión y sin ajustarse a ninguna ley de caza, y poner en conocimiento de las 

autoridades semejantes atrocidades. 

Hace unos días mataron a tres ciervos machos y si a esto le añadimos la caza en la modalidad ilegal de 

esperas nocturnas, sumado a las batidas y recechos a rumiantes practicadas casi todo el año y el mínimo 

control del furtivismo, en pocos meses nos arrasan nuestros muflones, arruís y ciervos, por otra parte es 

lo que, al parecer, han pretendido en estos últimos años. 

Esperamos que como ha habido un cambio político en la Generalitat Valenciana, el tripartito del nuevo 

Gobierno (PSOE, Compromís y Podemos) se pongan a trabajar y la nueva consellera de Medio Ambiente, 

doña Elena Cebrían Calvo, cese de inmediato a los cargos tan nefastos (según ADHIF) que tenía el 

Partido Popular en los puestos de Medio Ambiente en nuestra Comunidad, a esos señores tan 

incompetentes para la fauna de la provincia de Alicante. 

Los ciudadanos hemos votado un cambio en la Comunidad Valenciana; por ello, desde ADHIF rogamos 

nombren a nuevos cargos con mayor sensibilidad ecológica y que defiendan la flora y la fauna de 

nuestra Comunidad sin la desidia y, la tan cacareada por todos, insensibilidad ecológica del anterior 

Gobierno del PP. 

También rogamos a la nueva Administración que no permita como hasta ahora que los coches y las 

motos vayan a gran velocidad por las carreteras de montaña de nuestro territorio (sobre todo por la 

noche), ya que (por ejemplo en la Sierra de la Carrasqueta) no paran de atropellar y matar a zorros, 

conejos, garduñas, ardillas; jabalíes, arruís, muflones; ciervos, etc. Manden poner radares, guardas 

tumbados o lo que sea que evite esta carnecería tan ruin y gratuita. Asimismo, deseamos que no 

permitan, como ha estado este agosto, que algunos bebederos de muchas montañas de nuestra 

comunidad estén vacíos y que se mantengan todo el año cubiertos de agua. 

Esperemos que ayuntamientos como los de Jijona, Ibi, Alcoy, etc., aprovechen el cambio político y velen 

porque en sus comarcas sigan existiendo los herbívoros y otros animales y plantas que tanto 

necesitamos conservar en nuestros montes. En fin, ¿llegará algún día en que los seres humanos seamos 

menos animales que el resto de los tales? 


